



Central library

"Dissertation Abstract "

College: Faculty Education	Department: Educational Psychology and Mental Health	Call No:
Author: Nada Fawzy Ali Abou sena	Degree: M.A.	Date: 2016

Thesis Address:
Effectiveness of Logo Counseling in Reducing Degree of Social Phobias for Females Students at Secondary Stage

Abstract

The Study aimed to identify effectiveness of Logo Counseling in Reducing Degree of Social Phobias for Females Students at Secondary Stage. The Sample of the Study Consists of (30) females Students in the El-Lozi secondary School, from Damietta, they were equally divided into two groups: The First is control group it consisted of (15) females students, who were not exposed to the counseling program, The Second experimental group it consisted of (15) females students, whom the training program was administered, they ranged age from (16-18) Years. The Female Researcher has been prepare and codification each of Social Phobias Scale and Logo Counseling Program , and it has been applicate The Social Economic Level Scale of The Egyptian Family that prepared by Abdul-Aziz Elshakhs on The Study Sample . The Result of The Study revealed Effectiveness of Logo counseling that prepared by the female researcher in Reducing Degree of Social Phobias for Females Students at Secondary Stage. The Study also revealed:

1. There are Statistically Significant differences among the average Scores of The Experimental group on Social Phobias Scale in Pre- measurement and Post measurement in Favor of The Experimental group.
2. There are no Statistically Significant differences among the average Scores of The Control group Females Students on Social Phobias Scale Pre-measurement and Post-measurement.
3. There are Statistically Significant differences among the average Scores of The Experimental group Females Students and The Control group Females Students on Social Phobias Scale in Post- measurement in Favor of The Experimental group.
4. There are no Statistically Significant differences among the average Scores of The Experimental group Females Students on Social Phobias Scale Post- measurement and Follow Up measurement.

Key words : Logo Counseling, Social phobias, Females Students at Secondary Stage.

"نموذج ملخصات الرسائل"

اسم الكلية : كلية التربية	القسم العلمي: علم النفس التربوي والصحة النفسية	رقم الاستدعاء :
اسم الطالبة نــــــدا فوزي على أبو سنة	الدرجة العلمية : ماجستير	تاريخ الرسالة : 2016
<p>عنوان الرسالة:</p> <p>فاعلية الإرشاد بالمعنى في خفض درجة المخاوف الاجتماعية لدى طالبات المرحلة الثانوية</p>		

مستخلص الرسالة

هدفت الدراسة إلى التعرف على مدى إسهام برنامج الإرشاد بالمعنى في خفض درجة المخاوف الاجتماعية لدى طالبات المرحلة الثانوية. وتكونت عينة الدراسة من (30) طالبة من طالبات المرحلة الثانوية بمدرسة اللوزي الثانوية بمحافظة دمياط، وتم تقسيمهم إلى مجموعتين متجانستين الأولى مجموعة ضابطة تكونت من (15) طالبة، والثانية مجموعة تجريبية تكونت من (15) طالبة، وتراوحت أعمارهن من (16-18) عاماً. وقامت الباحثة بإعداد وتقنين وتطبيق كل من مقياس المخاوف الاجتماعية وبرنامج الإرشاد بالمعنى كما تم تطبيق مقياس المستوى الاجتماعي الاقتصادي للأسرة المصرية من إعداد عبد العزيز الشخص على عينة الدراسة. وتوصلت نتائج الدراسة إلى فاعلية برنامج الإرشاد بالمعنى الذي أعدته الباحثة في خفض درجة المخاوف الاجتماعية لدى طالبات المرحلة الثانوية، حيث أسفرت نتائج الدراسة عن الآتي:

1. وجود فروق دالة إحصائية بين متوسطي درجات طالبات المجموعة التجريبية على مقياس المخاوف الاجتماعية في القياس القبلي والبعدي لصالح القياس البعدي.
 2. عدم وجود فروق دالة إحصائية بين متوسطي درجات طالبات المجموعة الضابطة في القياس القبلي والبعدي على مقياس المخاوف الاجتماعية.
 3. وجود فروق دالة إحصائية بين متوسطي درجات طالبات المجموعة التجريبية ودرجات طالبات المجموعة الضابطة على مقياس المخاوف الاجتماعية في القياس البعدي لصالح المجموعة التجريبية.
- عدم وجود فروق دالة إحصائية بين متوسطي درجات طالبات المجموعة التجريبية في القياسين البعدي والتتبعي على مقياس المخاوف الاجتماعية

رؤوس الموضوعات ذات الصلة : الإرشاد بالمعنى ، المخاوف الاجتماعية ، طالبات المرحلة الثانوية.